
Riaditeľka Českého centra si na Vianoce nesie domov lokše 

 

V Mestskej knižnici v Piešťanoch sa organizátori podujatia s názvom Keď čítanie je čtení, 

presvedčili, že slovenské deti rozumejú českému jazyku, ale opačne to už až tak neplatí. 

Potvrdila to i riaditeľka Českého centra v Bratislave, Vilma Anýžová. Česi vraj nevedia ani 

upiecť také výborné lokše ako Slováci! 

Ako vnímate vašu dnešnú návštevu v piešťanskej knižnici? 

V Piešťanoch nie som po prvýkrát, no som veľmi rada, že som sa ocitla v tunajšej  mestskej 

knižnici, pretože táto patrí medzi tradičných a dlhoročných partnerov nášho centra. 

Čo všetko robí vaše centrum pre rozvoj kultúry? 

Spolupráca je veľmi prirodzená. Po rozdelení Československa, keď vznikli dva samostatné 

štáty, naše vzťahy pretrvávajú ďalej. Z môjho pohľadu je dobré, že stále pretrvávajú aj 

jazykové kontakty, že sa české knihy predávajú aj na Slovensku, kde ich ľudia čítajú. Sleduje 

sa i česká televízia. Horšia situácia je v Čechách.  Tam tie kontakty nie sú ani zďaleka také, 

aké bývali za Československa. 

Rozumejú české deti slovenským? 

Je to otázka zvyku. Ale pomaly rozumieť prestávajú. Situácia nie je zďaleka taká dobrá ako na 

Slovensku. Tento rok naše Centrum vyvinulo aktivitu, Slovákom umožňuje urobiť si jazykové 

certifikáty na úrovni C1. Začiatkom decembra sme mali už druhé skúšky v tomto roku. Skúšky 

nie sú určené pre širokú verejnosť, ale pre mladých odborníkov, prekladateľov,  sprievodcov, 

záujemcov o prácu v českej štátnej správe alebo pre tých, čo chcú ísť robiť do rôznych 

európskych inštitúcií. Certifikát z ďalšieho jazyka sa im hodí. V priebehu osem týždňového 

prípravného kurzu sa musia na tieto skúšky pripraviť. Väčšina z nich ich aj urobí. 

Ste v Piešťanoch, čo všetko ste tu už v rámci vášho centra prezentovali? 

Ja pôsobím v Českom centre iba rok, v Piešťanoch som tretíkrát. Spektrum spolupráce je 

veľmi široké. Hlavným partnerom je mestská knižnica, ale prezentujeme tu i českú maľbu, ale 

ako som uviedla,  ústredným partnerom je mestská knižnica. 

Aké budú vaše Vianoce? 

Tešíme sa, finišuje náš celoročný program. Pred Vianocami v Bratislave urobíme koncert 

tradičnej Rybovej vianočnej omše v bratislavskej katedrále, ide o koncert, ktorý je 

každoročne veľmi navštevovaný. Je to taká pekná bodka za našim celým rokom. 

 

 



Doma budete mať slovenské či české Vianoce? 

Moja rodina je česká, preto budeme vianočné sviatky sláviť v Prahe, takže aj Vianoce budú 

české.  Budú tradičné s kaprom i šalátom, ale zo Slovenska si donesiem lokše, lebo také 

dobré, mäkučké a chutné, ako tu na Slovensku, u nás nik neupečie a lokše si naša rodina 

veľmi obľúbila.  

 

 

Piešťany 23. novembra 2016  

Autor rozhovoru: Viera Dusíková 

Projekt: Keď čítanie je čtení 

 


